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Промова Голови Європейського парламенту Роберти Мецоли на спеціальному 
засіданні Європейської Ради 

17 квітня 2024 
 
Дякую, Шарлю! 
 
Всім доброго вечора! 
 
Через 50 днів сотні мільйонів громадян ЄС вирушать на виборчі дільниці. Як ви знаєте, 
я відвідала низку держав-членів, де разом з депутатами Європарламенту ми 
прислухаємося до думки громадян. Люди, яких ми зустріли, своїми головними 
пріоритетами назвали боротьбу з бідністю та соціальним відчуженням, безпеку, 
зміцнення економіки та створення нових робочих місць.   
 
Люди очікують від нас вирішення саме цих питань подібно до того, як ми вже вирішили 
питання міграції. Саме тому я рада нашій дискусії про стимулювання економічного 
зростання та підвищення конкурентоспроможності Європи на підставі аналізу Енріко 
Летти, викладеному в його доповіді високого рівня про майбутнє єдиного ринку. Все це 
відбувається в переломний момент.  
 
Шановні колеги! 
 
Єдиний ринок — це унікальна модель зростання нашого Союзу. Він був потужним 
рушієм конвергенції і нашим найціннішим активом. Сьогодні люди можуть жити, 
працювати, навчатися і подорожувати будь-де в межах нашого Союзу. Це дозволяє 
великим і малим підприємствам відкривати магазини там, де вони вважають за потрібне, 
надаючи їм ширший доступ до ринку та сприяючи підвищенню 
конкурентоспроможності. Це також дозволяє споживачам мати доступ до ширшого 
вибору за нижчими цінами та надає кращий захист прав споживачів, який враховує їхні 
інтереси. Завдяки єдиному ринку, який є єдиним у світі демократичним ринком, ми 
посіли ще міцніше місце на світовій арені.  
 
І все ж, нові геополітичні реалії та дедалі складніші виклики відтоді оголили вразливі 
місця нашого єдиного ринку. Як ми можемо зробити Європу більш 
конкурентоспроможною, інноваційною та автономною? Як нам залучити компанії, 
створити робочі місця та сприяти економічному зростанню? 
 
Те, що ми зараз обговорюємо тут, не є чимось новим. Понад 30 років єдиний ринок був 
проєктом, що розвивається, і який нерозривно пов'язаний зі стратегічними пріоритетами 
ЄС. У цю мить ми повинні пам'ятати, що проєкт єдиного європейського ринку є — і 
завжди був — глибоко політичним. І я вірю, що наш економічний простір все ще містить 
потенціал для того, щоб приносити ще більше користі нашим людям. Зараз настав час 
знов підтвердити прихильність до нього.  
 
Це означає поглиблення нашого єдиного ринку, що поверне його у площину потреб 
поточного контексту, особливо у світлі «зеленого» та цифрового переходу наших 
економік. Лише шляхом підвищення продуктивності, прискорення інвестицій у власні 
промислові потужності, зокрема в «розумні» електромережі, та інтеграції єдиного ринку 
енергетики, фінансів і телекомунікацій ми можемо зменшити стратегічну залежність, 
одночасно підтримуючи та зберігаючи економічне зростання. Єдиний ринок є нашим 
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найбільшим економічним рушієм, і це має знайти своє відображення в створенні рівних 
умов для наших громад. Саме так ми долаємо соціальну ізоляцію, незалежно від того, 
чи вона відбувається в реальному житті, чи в Інтернеті. 
 
На практиці створення рівних умов вимагатиме більше зусиль. Ухвалення Акту про 
цифрові послуги, Акту про цифрові ринки та Акту про штучний інтелект є ключовими 
кроками у правильному напрямку. Але коли йдеться про енергетику і в більш широкому 
сенсі про «зелений» перехід, необхідний такий самий рівень зобов’язань.  
 
Насправді, хоча наші цілі й займають провідні позиції у світі, чим ми маємо і можемо 
пишатися, зайва бюрократія може тягнути нас назад. Наприклад, подекуди етапи 
розробки для будівництва офшорного вітропарку можуть займати стільки ж часу, 
скільки займає саме повний цикл будівництва наземного вітропарку. Це означає, що на 
даний час розбудова ефективнішої інфраструктури в Європі є значно менш 
привабливою.  
 
Але крім того, що бюрократія є перешкодою для стратегічних інвестицій і наших 
кліматичних амбіцій, вона також є бар'єром для соціально-економічної інтеграції. 
Протести фермерів є яскравим прикладом того, як ми не узгодили наші амбіції з 
потребами та очікуваннями наших людей. Це далеко не суто аграрне питання, і це має 
бути відображено в стратегічному порядку денному.  
 
Ось чому я завжди стверджувала, що для того, щоб «зелений» перехід запрацював — а 
це необхідно — він повинен охоплювати всі сфери. Нікого не можна залишати позаду. 
Перехід повинен надати реальні поштовхи та подушки безпеки для промисловості. 
Люди повинні довіряти процесу, і вони мають бути в змозі дозволити це собі. В іншому 
випадку є ризик підштовхнути все більше і більше людей шукати втіху в 
екстремістських політичних течіях, як це не парадоксально, в той самий момент, коли 
ми закликаємо людей стати на захист Європи. Ми не можемо цього допустити. 
 
Ще одним бар'єром, який стримує економічний прогрес, є фрагментація нашого 
фінансового сектору і, зокрема, перешкоди для потоків капіталу в межах нашого Союзу. 
Незважаючи на те, що «зелені» інвестиції в останні роки набрали обертів, щорічний 
дефіцит, який має бути покритий, складає понад 400 мільярдів євро — це розрив, який 
навіть за умови переоцінки нашого підходу до державної допомоги просто неможливо 
заповнити лише за рахунок державного фінансування.  
 
Вільний рух капіталу є однією з чотирьох основоположних свобод єдиного ринку, але 
після десятиліть інтеграції все ще існують перешкоди, які впливають на нашу глобальну 
конкурентоспроможність.  
 
Якщо наші підприємства та галузі промисловості мають намір розширюватися та 
впроваджувати інновації, створювати робочі місця, надавати нашим громадянам кращі 
можливості для заощаджень, генерувати достаток та забезпечувати 
конкурентоспроможність Європи, ми повинні створити належні умови та рамки для 
наших стартапів та малих і середніх підприємств, щоб вони залишилися в Європі. Це 
означає, що нам потрібно завершити створення Банківського союзу та Союзу ринків 
капіталу. Як я вже казала раніше, поглиблення єдиного ринку завжди було питанням 
політичної волі. Прийшов час знову взяти на себе відповідальність за це питання, інакше 
ми ризикуємо втратити все. 
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Так ми можемо довести нашим людям, що наш проєкт — це проєкт, який дає результати. 
Так ми можемо вирішити реальні проблеми та пом'якшити виклики, з якими стикаються 
підприємства й домогосподарства по всій Європі та ті, хто намагається дотягнути до 
кінця місяця, відчуваючи підвищення тарифів та нестабільність на ринку житла. Так ми 
забезпечимо довгострокову конкурентоспроможність, процвітання та лідерство на 
світовій арені. 
 
У процесі зміцнення зусиль щодо нашого єдиного ринку, реформування та підготовки 
до мінливого світу, в якому ми перебуваємо, розширення ЄС за рахунок України, 
Молдови, Грузії та країн Західних Балкан повинно залишатися пріоритетним питанням 
нашого стратегічного та політичного порядку денного. І тут схвалення Інструменту 
реформ і зростання для Західних Балкан є кроком у правильному напрямку. Це зайвий 
раз свідчить, що єдиний ринок дійсно робить нас привабливими. Він наближає наших 
західнобалканських союзників до нас і, таким чином, зміцнює наш континент, наш 
Союз, наш європейський шлях — і усіх нас. Європейський парламент зрозумів це, і саме 
тому ми об'єдналися, щоб досягти цього з рекордною швидкістю. 
 
Шановні колеги! 
 
Сьогодні я почала свою промову з питань, які хвилюють громадян. Європейці також 
хочуть, щоб ми зміцнили наші структури безпеки і оборони для захисту миру та 
демократії протягом наступних п'яти років. Те, що відбувається на наших кордонах, має 
залишатися головним питанням нашого порядку денного.  
 
Росія продовжує наполегливо здійснювати свої незаконні та невибіркові напади на 
Україну. Ми вже надали Україні потужну політичну, дипломатичну, гуманітарну, 
економічну та військову підтримку. Наша підтримка України не може слабшати. Ми 
повинні прискорити та збільшити поставки необхідного їм обладнання, зокрема системи 
протиповітряної оборони. 
 
Ми не можемо опустити руки.  
 
Те ж саме стосується спроб Росії спотворити наративи і посилити прокремлівські 
настрої напередодні наших майбутніх виборів до Європейського парламенту у червні за 
допомогою дезінформації. Це вже більше можливість, ніж загроза — і ми повинні бути 
готові протистояти. У зв'язку з цим дозвольте мені ще раз вас запевнити, що 
Європейський парламент готовий підтримати вас усіма можливими способами у 
боротьбі з будь-яким зловмисним втручанням у наші демократичні процеси ухвалення 
рішень та запобіганні йому. Як він завжди робив. 
 
Щодо ситуації на Близькому Сході, то безпрецедентні удари безпілотників та ракет 
Ірану по Ізраїлю можуть призвести до подальшого загострення напруженості в регіоні. 
Як Союз, ми будемо продовжувати працювати над зменшенням напруженості і 
стримуванням переростання ситуації у подальше кровопролиття.  
 
Минулого року Європейський парламент переважною більшістю голосів проголосував 
за внесення Корпусу вартових ісламської революції до списку терористичних 
організацій. Ми надалі підтримуємо це. І з огляду на ці тривожні події, нові санкції проти 
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Ірану за його програми зі створення безпілотників та ракет є необхідними і 
виправданими.  
 
У Газі ситуація все ще залишається дуже тяжкою. Дозвольте мені повторити, що 
Європейський парламент продовжуватиме наполягати на припиненні вогню. Ми 
продовжуватимемо вимагати повернення решти заручників, наголошуючи на тому, що 
ХАМАС більше не може діяти безкарно. Саме так ми надаємо більше допомоги Газі, 
рятуємо життя невинних людей і просуваємо нагальну необхідність рішення на основі 
створення двох держав, що надасть реальну перспективу палестинцям і гарантуватиме 
безпеку Ізраїлю.   
 
Шановні колеги!  
 
Це останнє засідання Європейської ради перед виборами в червні. Я хочу подякувати 
вам за те, що ви зробили ці обміни думками такими інтерактивними, і за все, що ви вже 
зробили, щоб підтримати наші зусилля щодо забезпечення явки виборців. І будьте певні, 
що Європарламент працюватиме до останнього моменту свого мандату, щоб досягти 
результатів заради блага всіх європейців. 
 
 


